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Rada Gminy Biała Podlaska 

Protokół 

IV sesja Rady Gminy Biała Podlaska w dniu 2 sierpnia 2024 r. 

Miejsce posiedzenia: Zespół dworsko-parkowy w Grabanowie z siedzibą w Wilczynie 

Obrady rozpoczęto 2 sierpnia 2024 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 11:05 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków 

Obecni: 
1. Jarosław Abramowski 
2. Dariusz Gromadzki 
3. Maciej Hawryluk 
4. Bartłomiej Koszołko 
5. Ilona Łupawka 
6. Marcin Onisiewicz 
7. Justyna Paszkiewicz 
8. Marta Piotrowska 
9. Dariusz Plażuk 
10. Mieczysław Popławski 
11. Marek Sawczuk 
12. Dawid Skraburski 
13. Tomasz Stępniewski 
14. Tomasz Wołowik 
15. Tomasz Zazula 

 
Oraz: 

1. Konrad Gąsiorowski – Wójt Gminy Biała Podlaska 
2. Adam Platewicz – Zastępca Wójta Gminy Biała Podlaska 
3. Mariusz Trzeciak – Sekretarz Gminy 
4. Agata Olichwirowicz – Skarbnik Gminy 
5. Agnieszka Borodijuk – Dyrektor GOK 
6. Marlena Makaruk – Kierownik GOPS 
7. Janusz Hodun – Prezes GZK 
8. Arkadiusz Drąg – kierownik ref. Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
9. Renata Krokos – kierownik ref. Podatków i Opłat 
10. Przemysław Bałut – kancelaria prawna 
11. media lokalne 

 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Maciej Hawryluk otworzył IV sesję Rady Gminy Biała Podlaska IX 
kadencji, przywitał radnych, Wójta Gminy wraz z kierownictwem oraz gości przybyłych na sesję. Na 
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podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że w obradach bierze udział 15 radnych, co stanowi 
wymagane quorum.  

2. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad, stwierdził, że wszyscy otrzymali w zaproszenie 
na IV sesję wraz z porządkiem obrad i projektami uchwał. Zapytał czy ktoś chce złożyć wniosek o zmianę 
porządku obrad. Wobec braku uwag poddał pod głosowanie porządek obrad w przedstawionym brzmieniu. 

Głosowano w sprawie 

Ustalenie porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

3. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący stwierdził, że protokół z poprzedniej sesji został wyłożony do wglądu w biurze rady oraz 
opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy w Białej Podlaskiej. Dodał, że nie wpłynęły 
żadne uwagi i wnioski, w związku z czym poddał go pod głosowanie w przedstawionym brzmieniu. 

Głosowano w sprawie 

Zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

4. Informacja o sposobie załatwienia interpelacji radnych. 

Wobec braku interpelacji Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

5. Informacja z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami. 

Wójt Gminy – Pan Konrad Gąsiorowski poinformował o uroczystych zakończeniach roku szkolnego w 
gminnych szkołach, wyborach sołtysów w 16 sołectwach, przywitał nowopowołanego Zastępcę Wójta 
Gminy – pana Adama Platewicza oraz nowego Sekretarza Gminy – pana Mariusza Trzeciaka. Poinformował 
o spotkaniach w sprawie zacieśnienia współpracy ze Starostwem na polu inwestycyjnym, spotkaniu z 
Wojewodą Lubelskim w sprawie programu KPO, z Marszałkiem Województwa w sprawie budowy ścieżek 
rowerowych. Oznajmił, że wystąpił do Urzędu Marszałkowskiego o przejęcie nieruchomości gruntowych 
położonych w Wilczynie wraz z budynkiem ODR i Sali bankietowej. Poinformował o uczestnictwie w zjeździe 
Gmin Wiejskich, apelu z okazji 80-ej rocznicy Powstania Warszawskiego. Poinformował również o podjęciu 
wspólnie ze Starostą Bialskim decyzji w sprawie inwestycji uciążliwych – Starosta ma wesprzeć 
zobligowanie prezesa spółki TOP Pro do zakrycia oczyszczalni ścieków oraz stosowania odpowiednich 
chemikaliów, tak, aby ta inwestycja nie była uciążliwa dla mieszkańców pobliskich miejscowości. Podał 
informację, że rozbudowano biuro ds. pozyskiwania środków unijnych o 2 osoby, co pozwoli skuteczniej 
aplikować o fundusze zewnętrzne, dodał, że biuro złożyło wniosek o dofinansowanie rozbudowy zbiornika 
retencyjnego przy szkole w Sworach oraz, że pracuje nad 2 wnioskami do Rządowego Funduszu Rozbudowy 
Dróg. Przekazał informacje o rozstrzygniętych przetargach i podpisanych umowach na inwestycje, 
scharakteryzował pokrótce wykonywane inwestycje na terenie gminy. Zaznaczył, że Starosta odmówił 
uchylenia ostatecznej decyzji o pozwoleniu na budowę fermy drobiu w Kamienicznym, dodał, że gmina 
przygotowuje odwołanie od decyzji do Wojewody Lubelskiego. Poinformował też, że do dnia 1 sierpnia 
Samorządowe Kolegium Odwoławcze nie zajęło jeszcze stanowiska w sprawie pisma o stwierdzenie 
nieważności decyzji ustalającej warunki zabudowy dla przedmiotowej inwestycji. Podkreślił, że jeśli chodzi 
o kurniki, nowe władze gminy i powiatu przez 3 miesiące zrobiły więcej niż poprzednie w ciągu kilku lat. 
Dodał, że również w sprawie budowy kurnika w Worońcu gmina będzie się odwoływała od decyzji do 
Wojewody Lubelskiego. Zaznaczył, że gmina ma ograniczone możliwości i musi postępować zgodnie z 
przepisami prawa. Omówił sposoby, jakimi gmina próbuje ograniczyć budowę ferm drobiu. Następnie 
przeszedł do omawiania działalności GOK, organizowanych imprezy i wydarzeń oraz imprezy i konkursy, w 
których brały pracownie GOK. Przedstawił informację o dożynkach gminnych. Zreferował działalność 
jednostek gminnych i referatów urzędu. 

6. Informacja z działalności Przewodniczącego Rady Gminy w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Gminy – pan Maciej Hawryluk zaznaczył, że w wielu wydarzeniach wymienionych 
przez Wójta uczestniczył również on, m.in. w zakończeniu roku szkolnego i wręczaniu Złotych 
i Diamentowych Piór. Dodał, że 24 i 25 czerwca wraz z Wójtem brał udział w Zgromadzeniu Ogólnym 
Związku Gmin Wiejskich RP w Warszawie, na którym zatwierdzono sprawozdania za rok ubiegły oraz 
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wybrano władze na kolejną kadencję. Poinformował, że na zgromadzeniu zajmowano się ustawa 
o finansowaniu samorządów, z której dowiedział się, że dotacja na dzieci w wieku przedszkolnym wzrosła 
o 147% , czyli z około 1.500 zł do prawie 4 tys. zł. Dodał, że istnieje możliwość pozyskania środków 
zewnętrznych z programu Aktywny Maluch + na utworzenie żłobków oraz środków z programu Aktywny 
Rodzic na sfinansowanie pobytu dzieci w żłobku, na czym skorzystają samorządy oraz rodzice. 
Poinformował o nawiązaniu kontaktu z panią Ewą Radanowicz - ekspertem ds. edukacji, zmiany i innowacji 
w projektach realizowanych we współpracy z samorządami, z którą mają odbyć spotkanie dyrektorzy szkół 
z terenu gminy.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia i organizacji punktów przedszkolnych w szkołach podstawowych 
w Ciciborze Dużym, Grabanowie, Hrudzie, Sławacinku Startym, Sitniku, Styrzyńcu, Sworach, Ortelu 
Książęcym Drugim, Woskrzenicach Dużych. 

Projekt uchwały omówił Wójt Gminy. Zaznaczył, że uchwała była podjęta na ostatniej sesji, ale nadzór 
prawny Wojewody zausterkował kilka zapisów i wszczął postępowanie w sprawie stwierdzenia nieważności 
uchwały dot. tych zapisów. Dodał, że osoba sprawująca nadzór nad Gminą Biała Podlaska poszła na urlop, 
a zastępujący uchylił uchwałę w całości. Dodał, że w obecnym projekcie usunięto błędy formalne dot. 
publikacji uchwały, poprosił o przyjęcie uchwały. 

Głosowano w sprawie 

Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia i organizacji punktów przedszkolnych w szkołach podstawowych 
w Ciciborze Dużym, Grabanowie, Hrudzie, Sławacinku Startym, Sitniku, Styrzyńcu, Sworach, Ortelu 
Książęcym Drugim, Woskrzenicach Dużych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Biała Podlaska. 

Projekt uchwały przedstawił również Wójt Gminy. Zaznaczył, że należy dostosować regulamin do 
obowiązujących przepisów prawnych, ponieważ jest on sprzed 10 lat. Omówił zmiany wprowadzone w 
regulaminie i warunki przyznania stypendium.  
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Głosowano w sprawie 

Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Biała Podlaska. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Biała Podlaska na 2024 rok. 

Projekt uchwały przedstawiła pani Agata Olichwirowicz – Skarbnik gminy. Zaznaczyła, że materiały, które 
radni dostali wraz z informacją o sesji zawierały wszystkie zmiany, natomiast jeśli chodzi o dotację do 
zakupu samochodu dla OSP w Hrudzie – uległa ona zwiększeniu, ale OSP pozyskało środki zewnętrzne 
z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Krajowego Systemu Ratowniczo – Gaśniczego w wysokości 
480 tys. zł, a zwiększenie dotacji stanowi uzupełnienie środków. Omówiła zmiany będące następstwem 
przeprowadzonych przetargów, poinformowała o wprowadzeniu zadania „Cyberbezpieczna Gmina Biała 
Podlaska”, na które uzyskano 100% dofinansowania i zmiany dot. tego działania. Omówiła również zmiany 
planu spowodowane decyzjami Wojewody Lubelskiego, które wpłynęły po wysłaniu dokumentów radnym. 
Przedstawiła kwoty wydatków i dochodów po wprowadzeniu zmian. 

 
Omówiła również projekt zmiany wieloletniej prognozy finansowej, ponieważ zmiany wpf są ściśle 
związane ze zmianą budżetu. W związku z przetargami i ogłoszeniem wyników w ramach programu Polski 
Ład i Cyberbezpieczna Gmina, należało nanieść zmiany w poszczególnych przedsięwzięciach, czyli 
przedsięwzięciach dwuletnich, gdzie należało wprowadzić limity. Przedstawiła poszczególne zmiany. 

Głos zabrał wójt, zaznaczył, że zmiany przetargowe były głównym powodem zwołania sesji. Dodał, że jeśli 
rada przyjmie proponowane zmiany, to gmina zaoszczędzi 300 tys. zł., jeżeli rada nie podejmie uchwały, 
gmina będzie musiała wziąć kolejne oferty z listy, co może skończyć się unieważnieniem niektórych 
postępowań bądź koniecznością dokładania kolejnych środków. Poprosił o przyjęcie uchwały, aby można 
było zrealizować 16 inwestycji oczekiwanych przez mieszkańców.   

Głosowano w sprawie 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Biała Podlaska na 2024 rok. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Głosowano w sprawie 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

11. Interpelacje radnych. 

Wobec braku interpelacji Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

12. Wolne wnioski i zapytania. 

Radny Marek Sawczuk zapytał na jakim etapie jest łatanie dziur w drogach, ponieważ mieszkańcy Holi 
skarżą się, że w ich miejscowości nie naprawiono drogi. Zapytał również o odbiór używanej odzieży i 
butów, co było zgłaszane na poprzednich sesjach. 
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Do pytań ustosunkował się Wójt – jeśli chodzi o dziury w drodze, obiecał sprawdzić sytuację w referacie 
Inwestycji i Drogownictwa, a jeśli chodzi o odbiór zużytej odzieży – trwają zebrania wyborcze w sołectwach 
i zbierane są informacje odnośnie odbioru odpadów, po zakończeniu we wrześniu wyborów, po 
przedyskutowaniu z prezesem GZK zostaną podjęte decyzje satysfakcjonujące wszystkich mieszkańców.  

Wypowiedź uzupełnił Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że dowiadywał się bezpośrednio w 
urzędzie o łatanie dziur – skończyły się środki z umowy zawieranej na początku roku i w związku z tym 
będzie ogłaszane nowe postępowanie. Wspomniał, aby nie tylko na sesjach , ale bezpośrednio do urzędu 
zgłaszać takie sytuacje. 

Radny Marek Sawczuk zaznaczył, że sołtys tej miejscowości zgłaszał na wiosnę w inwestycjach problem i do 
dzisiaj droga nie została naprawiona. 

Radny Tomasz Zazula zwrócił się z pytaniem od sołtysów z terenu gminy odnośnie funduszu sołeckiego – 
dlaczego kwoty są niższe niż w roku ubiegłym. 

Pani Maja Fila wyjaśniła mechanizm obliczania kwoty bazowej do funduszu sołeckiego, do którego bierze 
się pod uwagę wykonane dochody bieżące za rok poprzedzający rok budżetowy. Poinformowała, że przy 
wyliczaniu kwoty funduszu sołeckiego na 2024 rok wykonane dochody bieżące były wyższe o około 9 mln 
niż przy wyliczaniu funduszy na 2025 r. Dodała, że kwota bazowa na 2025 r. jest o około tysiąc zł niższa niż 
w roku ubiegłym i stąd taka różnica. 

Radny Tomasz Zazula zapytał kiedy koła gospodyń wiejskich otrzymają obiecane pieniądze. 

Wójt zauważył, że to poprzedni rząd obiecywał, a nie wójt. Dodał, że nowy rząd zmienił przeznaczenie tych 
środków i do kół mają trafić mniejsze kwoty. 

Radny Dariusz Plażuk zgłosił, aby wprowadzić do budżetu budowę odcinka drogi (170 m) w kierunku Sitnika.  

Wójt odparł, że przez wakacje radni w porozumieniu z sołtysami i mieszkańcami mają przygotować wykaz 
najpotrzebniejszych inwestycja na terenie danego okręgu i od września ma być ustalony plan, które 
inwestycje potraktować priorytetowo. Dodał, że systematycznie będą realizowane, poprosił o wykazanie 
się aktywnością w przygotowaniu takiego planu. 

Radny Tomasz Wołowik zasugerował, aby zwiększyć pulę środków na remonty dróg kruszywem. 

Wójt odpowiedział, że gmina ma zamiar stawiać na jakość wykonywanych inwestycji i nie remontować a 
przebudowywać i budować drogi, co wiąże się z lepszymi wskaźnikami dla gminy i nie jest przysłowiowym 
wyrzucaniem pieniędzy w błoto. Dodał, że należy postawić na jakość. 

Radny Marcin Onisiewicz pogratulował powołania nowych członków zarządu gminy, życzył sukcesów. 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował opracowanie procedury zgłaszania napraw dróg.  

Radny Marek Sawczuk poinformował, że miejscowość Hola znalazła się w jego okręgu po ostatnich 
zmianach. Dodał, że Hola przeznacza od kilku lat fundusz sołecki na budowę tej drogi. Zaznaczył, że zgłosi 
do planu budowy dróg tą inwestycję jako priorytetową.  

Wywiązała się krótka dyskusja na temat jakości budowy dróg i kolejności, w jakiej mają być budowane. 
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Zastępca Wójta – Pan Adam Platewicz zaproponował, aby wnioski o budowę dróg składać na piśmie do 
urzędu gminy, ponieważ część osób robi to na sesji, część w referacie inwestycji i robi się rozdźwięk.  

Radny Bartłomiej Koszołko zaprosił na festyn w Terebeli. 

12. Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim za udział 
i zamknął obrady IV sesji IX kadencji Rady Gminy Biała Podlaska. 

 

 

 

Przewodniczący 

Rada Gminy w Białej Podlaskiej 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Przygotowała: Maja Fila 


